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BRMG-KSiB-II.0012.17.2016 
 

PROTOKÓŁ NR 43–17/2016 
 
z posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 21 listopada 2016 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w sali Seana 
Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Na stan 5 (pięciu) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło (5) pięć osób, 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 
członków Komisji) i nr 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Posiedzeniu przewodniczył radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska  
 

Otworzył 43 posiedzenie Komisji, stwierdził quorum, a następnie powitał zebranych 
i poinformował, że porządek obrad został w terminie regulaminowym drogą 
elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Melioracje Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 888. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie Miasta 
Gdańska, ustalenia stawek opłat za postój pojazdów samochodowych w tej strefie 
oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk nr 887. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia aneksu do 
aktualizacji Strategicznego programu transportowego dzielnicy Południe w mieście 
Gdańsku w zakresie trasy Gdańsk Południe - Wrzeszcz – druk nr 881. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
aktualizacji Strategicznego programu transportowego dzielnicy Południe w mieście 
Gdańsku – druk nr 882. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska do złożenia wniosku o dofinansowanie z Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz przyjęcia do realizacji 
przedsięwzięcia pod nazwą: „Zagospodarowanie zespołu parkowo – rekreacyjnego 
Jar Wilanowska” – druk nr 886. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
przystąpienia do przygotowania i realizacji projektów w ramach przedsięwzięcia 
strategicznego pn. „Rozwój oferty turystyki wodnej w obszarze Pętli Żuławskiej i 
Zatoki Gdańskiej” – druk nr 885. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Gdańska za III kwartał 2016 r. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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8. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 899.     
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 900.     
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

10. Projekty innowacyjne podmiotów Gminy Gdańsk – InnoBaltica, Starter. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, InnoBaltica - Prezes Zarządu Pan 
Jarosław Pawłowski, Starter – Prezes Zarządu Pani Małgorzata Jasnoch   
 

11. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
              
Następnie Przewodniczący poinformował, że po sporządzeniu porządku posiedzenia 
do Komisji zostały jeszcze skierowane do zaopiniowania projekty uchwał: 
 

• W sprawie zatwierdzenia taryfy obowiązującej na terenie Miasta Gdańska dla 
odbiorców usług świadczonych przez Saur Neptun Gdańsk S.A. w Gdańsku w 
zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 
ścieków – druk nr 907                                                               

Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
1 za,  
3 przeciw, 
0 wstrzymujących się. 
Projekt uchwały nie został wprowadzony do porządku obrad.  
 

• w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod 
firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 906                                                              

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 1A porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
 

• w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
chronionych i zawierania umów cywilnoprawnych w pozostałych formach 
mieszkań wspomaganych w Gdańsku – druk nr 901 

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 1B porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 

 

• zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji z budżetu Gminy Miasta Gdańska dla przedszkoli, innych form 
wychowania przedszkolnego, szkół oraz placówek publicznych i 
niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostka 
samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska oraz trybu i 
zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania – druk nr 903 

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 1C porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
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• w sprawie wyrażenia woli utworzenia przez Gminę Miasta Gdańska 
jednoosobowej spółki handlowej pod firmą Port Czystej Energii Sp. z o.o.  - 
druk nr 897 

Radny Piotr Borawski zaproponował, aby był on omawiany w pkt 2A porządku 
posiedzenia. 
Głosowanie za wprowadzeniem do porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
    
Następnie Przewodniczący powiedział, że na prośbę wnioskodawcy projektów 
uchwał zmianie ulega kolejność omawianych projektów uchwał i tak: 

• jako pkt 3 byłby omawiany projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
aktualizacji Strategicznego programu transportowego dzielnicy Południe w 
mieście Gdańsku – druk nr 882.  

Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
 

• jako pkt 4 byłby omawiany projekt uchwały w sprawie uchwalenia aneksu do 
aktualizacji Strategicznego programu transportowego dzielnicy Południe w 
mieście Gdańsku w zakresie trasy Gdańsk Południe - Wrzeszcz – druk nr 881. 

Głosowanie za zmianą w porządku obrad:  
4 za – jednogłośnie 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z zaproponowanymi zmianami: 
Głosowanie:  
4 za – jednogłośnie 

 

PUNKT – 1 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Melioracje Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 888. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.336.2016). 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej przedstawiła w 
imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Chciałam dopytać, zakup jednego samochodu czy plus jeszcze 9 samochodów 
dostawczych? 
 
Pan Ryszard Gajewski – Prezes Zarządu Gdańskich Melioracji Sp. z o.o. 
To chodzi o 11 samochodów, z czego jeden samochód to jest taki ciężarowy 8-
tonowy z hydraulicznym dźwigiem samochodowym. Potrzebujemy, chociażby ta 



4 
 

ostatnia powódź wykazała, że potrzebny by był nam taki samochód do rozwożenia 
worków z pisakiem podczas powodzi albo np. do załadowania jakiegoś agregatu 
pompowego, żeby można było sprawnie reagować. My takiego samochodu dużego 
nie posiadamy do tej pory i to też zapewni większą elastyczność w reagowaniu w 
tego rodzaju sytuacjach. To jest jeżeli chodzi o ten duży samochód. Drugi 
samochód to jest pogotowie techniczne, czyli taki mobilny warsztat, który też 
zapewniałby możliwość na miejscu wykonywania pewnych napraw. A pozostałe 
samochody to są samochody dla brygad, mniejsze samochody dla brygad 
terenowych. Dzisiaj w miejsce ich korzystamy ze sprzętu wynajmowanego, co jest i 
utrudnione i droższe. Dysponowalibyśmy wtedy własnym taborem, czyli też 
bylibyśmy bardziej elastyczni w tego rodzaju sytuacjach.    
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Dziękuję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Panie Prezesie proszę powiedzieć, w tej chwili tabor samochodowy w Gdańskich 
Melioracjach to ile jest pojazdów?  
 
Pan Ryszard Gajewski – Prezes Zarządu Gdańskich Melioracji Sp. z o.o. 
W tej chwili to jest 22 pojazdy, z czego 6 pojazdów to są właśnie samochody do 
brygad terenowych. Mamy też 2 samochody, które są samochodami ciężarowymi na 
podwoziu do czyszczenia kanalizacji. Pozostałe samochody to są samochody 
nadzoru dla mistrzów, dla brygadzistów, którzy nadzorują też służby. Dzięki temu 
dokapitalizowaniu byśmy się wyposażyli w ten sprzęt. Już wszystkie brygady 
terenowe byłyby wyposażone we własny samochód dla brygad. Plus te dwa 
samochody: pogotowie mobilne, warsztat i ten duży samochód ciężarowy do 
reagowania dla agregatów pompowych czy dla worków z piaskiem, żeby można było 
to rozwozić po mieście.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli to będzie doposażenie, a nie wymiana taboru? 
 
Pan Ryszard Gajewski – Prezes Zarządu Gdańskich Melioracji Sp. z o.o. 
To będą nowe samochody. W miejsce tego rezygnujemy z wynajmowanych, bo 
myśmy też oszacowali, że też będzie to efektywne ekonomicznie, to znaczy będzie 
tańsze w utrzymaniu własny tabor przy zakupie, niż to co korzystamy z 
wynajmowanego.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Badaliście państwo różne formy leasingu, najmu długoterminowego?  
 
Pan Ryszard Gajewski – Prezes Zarządu Gdańskich Melioracji Sp. z o.o. 
To jest historia od jakiegoś czasu, to znaczy spółka od jakiegoś czasu organizuje 
tego rodzaju przetargi na najem, bo tego sprzętu potrzebujemy sporo. To nie tylko 
samochody tego rodzaju dla brygad, ale także korzystamy ze sprzętu koparek, 
innych samochodów specjalistycznych. Natomiast tam bardziej efektywne jest 
rzeczywiście korzystanie z takiego taboru wynajmowanego. Natomiast w tym 
przypadku bardziej, i to też mówimy na podstawie doświadczeń z własnego taboru, 
bo jednak te wszystkie firmy, które chociażby też porównując do SNG, wodociągi 
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też dysponuje własnym taborem, więc to jest taki standard w przypadku tego 
rodzaju służb komunalnych.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 888. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 888. (Opinia nr 43-17/200-81/2016).  

 

PUNKT – 1A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańska Infrastruktura Społeczna 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 906. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.354.2016). 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej przedstawiła w 
imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie zapytał czy pani dyrektor Majewska chciałaby coś 
dodać. 
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Generalnie ta zasada przenoszenia części zasobu mieszkaniowego do drugiego 
operatora jakim jest Gdańska Infrastruktura Społeczna, jest również 
odzwierciedlone w Wieloletnim Programie Gospodarowania Zasobem 
Mieszkaniowym i nie odbiega realizacja tego zamierzenia od ustaleń strategicznych 
programu.   
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pytanie o te lokale użytkowe. Po co spółce wnosimy te 4 lokale użytkowe?  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Papierowo same lokale mieszkalne, biorąc pod uwagę, że są to nowe lokale, 
generują w skutek amortyzacji papierową stratę. Z tego też, żeby się to 
zbilansowało i też było dobrze odbierane w dokumentach ewentualnie zaciąganych 
kredytów wspomagamy dochodem z lokali użytkowych. Lokale użytkowe mają 
najemców, mają określone stawki, a więc generują od razu czynsz. Są to lokale, 
które są wynajmowane poniżej 3 lat, a w związku z tym nie ma tutaj zasady 
pierwszeństwa nabycia przez dotychczasowego najemcę. Jednocześnie taka forma 
wniesienia razem z najemcą jest dopuszczalna kodeksowo. Strona przenosząca 
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aport na spółkę powiadamia o tym, że z dniem takim a takim zmienia się strona 
wynajmująca i jednocześnie nabywca, czyli w tym wypadku GIS powiadamia stronę, 
że od tego i tego dnia jest właścicielem i obejmuje dany lokal i wynajmuje na tych 
zasadach jak jest zawarta umowa najmu.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam dopytać. W tej chwili te lokale użytkowe przez GZNK są zarządzane, tak? 
Czy GIS ma już jakieś lokale użytkowe, którymi zarządza?   
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Tak.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli to nie są pierwsze?  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

To było parę lat wcześniej. Ponieważ za każdym razem robiąc opracowanie tzw. 
biznes plan sprawdzamy koszty związane równoważone są po stronie przychodów i 
najczęściej dostosowujemy do tego ilość lokali. Wcześniej było przekazywane 38 
lokali mieszkalnych i też były przekazane równolegle 4 lokale użytkowe, które 
kompensują.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli teraz 8 będą mieli.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Jaką mniej więcej sumę budżet GZNK uszczuplamy?  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Powiedzmy, że średnio ok. 10 tys. zł miesięcznie.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 906. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panie Iwonę Bierut – Dyrektora Wydziału Polityki 
Gospodarczej oraz Barbarę Majewską – Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach 
przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 906. (Opinia nr 43-17/201-82/2016).  
 

PUNKT – 1B 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych i zawierania umów 
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cywilnoprawnych w pozostałych formach mieszkań wspomaganych w Gdańsku – 
druk nr 901.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.349.2016). 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora ds. integracji społecznej w Wydziale 
Rozwoju Społecznego przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 901.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Piotra Olecha – Zastępcę Dyrektora ds. 
integracji społecznej w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 
nr 901. (Opinia nr 43-17/202-83/2016). 
 

PUNKT – 1C 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Miasta 
Gdańska dla przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół oraz 
placówek publicznych i niepublicznych prowadzonych przez osoby prawne inne 
niż jednostka samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne na terenie Gdańska 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania – druk nr 903. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.351.2016). 
 

Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora ds. edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego przedstawił, w imieniu wnioskodawcy, projekt uchwały.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 903.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Zastępcę Dyrektora ds. 
edukacji w Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 903. (Opinia nr 43-17/203-84/2016). 
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PUNKT – 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na terenie 
Miasta Gdańska, ustalenia stawek opłat za postój pojazdów samochodowych w 
tej strefie oraz ustalenia sposobu pobierania opłat – druk nr 887. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.335.2016). 
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni w Gdańsku przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: 
Jak to jest jeżeli ktoś właśnie korzysta z tej aplikacji, bo wiadomo, że to jest tylko 
w naszym telefonie i przyjdzie jakaś osoba kontrolująca, to w jaki sposób to jest 
sprawdzane?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni w Gdańsku 
Osoba kontrolująca, nasz kontroler ma terminal z odpowiednim oprogramowaniem i 
on tylko wbija nr rejestracyjny samochodu, który ma przed sobą i sprawdza i 
natychmiast widzi czy jest opłacone czy nie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Jakby pan mógł kilka słów na temat tych słynnych wymalowaniach linii powiedzieć. 
Jak to mniej więcej wygląda, na jakim jesteśmy etapie?  
 
Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni w Gdańsku 
Wygląda to w sposób następujący. Nie jest żadną tajemnicą, że są protesty 
przeciwko formie w jakiej oznakowujemy strefę płatnego parkowania. Mowa jest o 
oznakowaniu poziomym i skarżący podnosili rzecz następującą, że jest stała linia 
orzecznicza sądów administracyjnych, która pokazywała, że trzeba to robić. Nic 
bardziej błędnego. Właśnie linia orzecznicza Naczelnego Sądu Administracyjnego 
była bardzo zmienna. Będziemy to pokazywać dokładnie na Komisji Rewizyjnej, 
przed którą skarga będzie rozpatrywana i linia orzecznicza sądów 
administracyjnych ustaliła się dopiero w 2016 roku, gdzie ostatni wyrok był z 
połowy czerwca tego roku. Stał się prawomocny w sierpniu i od tego momentu 
zdaliśmy sobie sprawę, że nie ma wyjścia i należy dostosować się do linii 
orzeczniczej i trzeba i znakami poziomymi i znakami pionowymi. Rozpoczęliśmy 
przygotowywać projekt organizacji ruchu na wszystkie te strefy. One są dosyć 
pokaźne, więc to trwa. W chwili obecnej gotowe są już cztery projekty organizacji 
ruchu. W trakcie są opracowywane następne i będziemy je wdrażać sukcesywnie. 
Koniec przewidujemy gdzieś około przełomu kwietnia, maja przyszłego roku.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli Targ Węglowy i Targ Rybny będzie pokryty szachownicą?       
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Pan Maciej Radowicz – Zastępca Dyrektora ds. zarządzania w Zarządzie Dróg i 
Zieleni w Gdańsku 
Na to wygląda. Pomijam merytoryczną stronę tego Rozporządzenia, z którym do 
końca cały czas się nie zgadzamy, m. in. właśnie ze względu na fakt, że powoduje 
to duże ograniczenie ilości miejsc, bo trzeba wyznaczać w odpowiednich 
parametrach linie. Pomijam kwestie tego, że w miejscach np. na Głównym Mieście, 
które ma bruk i trzeba malować i to niezbyt pięknie będzie wyglądało, to po 
pierwsze. Po drugie bruk to nie jest asfalt, więc chwila moment i już tego 
oznakowania dalej nie będzie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś inne pytania?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Bardziej stwierdzenie. Rozumiem, że ten projekt uchwały jest udogodnieniem dla 
kierowców, ale jestem przeciwko ogólnie wprowadzaniu strefy płatnego 
parkowania i żeby mieszkańcy nie odebrali mojego głosu jako popieranie takiej 
strefy więc będę głosowała na nie, wiedząc, że to jest udogodnienie dla 
kierowców. Dziękuję.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Nie zrozumiałam co powiedziała pani radna.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Powtórzę. Jestem ogólnie przeciwko wprowadzaniu strefy płatnego parkowania, i 
żeby nie było tak jak poprzednim razem, że zagłosowałam za obniżeniem 
abonamentu, a było to odebrane jako głos za strefą płatnego parkowania, więc tym 
razem kontynuując jestem przeciwko strefie, więc wiedząc, że jest to 
udogodnienie dla kierowców, ale związany druk ze strefą płatnego parkowania, mój 
głos będzie na nie.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pani radna naprawdę uważa, że nie powinno być nigdzie stref płatnego parkowania? 
Powinno być bezpłatne?  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Nie, uważam, że … 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Panie radne przerywam tą dyskusję, bo ona jest poza tematem dzisiejszego 
spotkania.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 887.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Macieja Radowicza – Zastępcę Dyrektora ds. 
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zarządzania w Zarządzie Dróg i Zieleni w Gdańsku, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 887. (Opinia nr 
43-17/204-85/2016). 

PUNKT – 2A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
utworzenia przez Gminę Miasta Gdańska jednoosobowej spółki handlowej pod 
firmą Port Czystej Energii Sp. z o.o.   druk nr 897. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.345.2016). 
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawił projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał. Powołamy spółkę, jest 
pozytywny finał naszego wniosku, otrzymujemy dofinansowanie i projekt jest 
realizowany i co się dzieje dalej z tą spółką? Ona będzie w jakiś sposób 
dokapitalizowana? Jak to będzie wyglądało? Czy potem zostanie przejęta przez 
ZUT? Będzie trzeba zbudować jakieś relacje pomiędzy tą spółką a ZUT-em? Jak to 
będzie wyglądało?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Generalnie spółka jest od początku beneficjentem. W momencie, gdy domkniemy 
finansowanie, czyli będziemy mieć dotację, będziemy mieć pieniądze i wybranego 
partnera prywatnego, wtedy ta spółka zostanie wyposażona w pozostałe narzędzia 
funkcjonowania i ona będzie podmiotem, który będzie miał podpisaną umowę z 
partnerem prywatnym. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
I z miastem jako tym, który będzie płacił za spalanie tych odpadów.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli na podobnych zasadach jak ZUT. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tylko ZUT nie ma partnera prywatnego.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Można sobie zadać pytanie dlaczego spółka i dlaczego w tym roku? Konkurs jest 
oczywiście ogłoszony przez Narodowy Fundusz i to jest jedna rzecz, a druga taka, 
że w przyszłym roku wchodzi już w życie ustawa prawo zamówień publicznych w 
nowym wymiarze. Mowa jest tam o inhausie, który jest obarczony pewnymi 
kryteriami, których ZUT także by nie spełniał jako beneficjent. To też jest ważne. 
Dlatego powołujemy nową spółkę.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli kolejne kroki połowa 2017 r.  
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Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Planujemy, że wielokonkurencyjny, którego ostatnia tura spotkań się już 
skończyła…  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Na wybór partnera prywatnego?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak, na wybór partnera prywatnego, który zaprojektuje, wybuduje, będzie 
eksploatował. W połowie grudnia ogłaszamy SIWZ, czyli zapraszamy do składania 
ofert 5 dialogantów naszych w tym postępowaniu. Planujemy, że w połowie 
przyszłego roku będzie podpisana umowa z partnerem prywatnym na realizację 
tego zamówienia.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Ile osób będzie zatrudnionych w spółce?  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Na chwilę obecną nikt. Będzie pełnomocnik ze strony miasta, czyli opcja taka 
zupełnie bezkosztowy. Natomiast w przyszłości niezbędna tylko ilość w tej spółce 
jakby do nadzoru realizacji tego postępowania przez partnera prywatnego do tych 
relacji finansowych, ponieważ ta spółka nie ma wypracować zysku. Ona tak 
naprawdę ma tylko realizować zadanie, które powierzy miasto. Oczywiście w 
modelu ona jest wyliczona. Nie chcę podać teraz konkretnej liczby, żeby się nie 
pomylić.  
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Mniej więcej, nie musi być konkretna.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Myślę, że kilkanaście osób, 20.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 897.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Sławomira Kiszkurno – Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, 
przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 897. (Opinia nr 43-17/205-86/2016). 
 

PUNKT – 3 i 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
aktualizacji Strategicznego programu transportowego dzielnicy Południe w 
mieście Gdańsku – druk nr 882. 
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(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.330.2016). 
 
Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
aneksu do aktualizacji Strategicznego programu transportowego dzielnicy 
Południe w mieście Gdańsku w zakresie trasy Gdańsk Południe - Wrzeszcz – druk 
nr 881. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.329.2016). 
 
Pan Tomasz Budziszewski – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska przedstawił, 
w imieniu wnioskodawcy, projekty uchwał. Została zaprezentowana prezentacja, 
która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektów uchwał, a następnie otworzył dyskusję i zapytał. Proszę powiedzieć co 
do tego przebiegu w górnym tarasie, czyli od dzielnicy Jasień przez tą rezerwę, 
która została przy sądach robiona. Czy my pozostawiamy tą rezerwę? 
 
Pan Tomasz Budziszewski – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 
Rezerwę pod korytarz transportowy pozostawiamy. Taki jest projekt nowego 
studium uwarunkowań, gdzie ta rezerwa terenowa pozostaje. Tak więc dalej 
trzymamy rezerwę pod infrastrukturę transportową. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Kiedy będą te dokumenty środowiskowe? W przyszłym roku?  
 
Pan Tomasz Budziszewski – przedstawiciel Biura Rozwoju Gdańska 
Według terminarza to jest około połowa przyszłego roku, ale różnie może być z tym 
tak naprawdę. Jest harmonogram.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Kiedy do tego projektu, który jest najbardziej zaawansowany, czyli Nowa Bulońska 
Północna, gdzie mamy projekt budowlany, kiedy dokładnie może być jakaś decyzja 
o finansowaniu i rozpoczęciu prac?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Do końca miesiąca grudnia składamy aplikację. Projekt będzie się nazywał Gdański 
Projekt Komunikacji Miejskiej IV A, czyli kolejny etap. Tam właśnie w składzie jest 
Nowa Bulońska Północna. Jej stan zaawansowania jest taki, że w tej chwili jest 
wniosek o ZIT, w związku z powyższym nowy rok powinien się rozpocząć wykupami, 
odszkodowaniami, tymi wszystkimi procesami i uruchomieniem procedury 
przetargowej na wykonawcę, żeby w połowie roku można było na budowę 
wchodzić. To się będzie zbiegało z decyzjami dotyczącymi samej aplikacji, bo 
szacujemy, że pierwsza połowa to będzie proces oceny aplikacji projektów właśnie 
takich jak GPKM IV A.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Rozumiem, że możemy 
to traktować jako omówienie jednego i drugiego projektu uchwały. Dziękuję.  
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Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 882.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Tomasza Budziszewskiego – przedstawiciela 
Biura Rozwoju Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 882. 
(Opinia nr 43-17/206-87/2016). 
 
Potem przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie 
projektu uchwały zawartego w druku nr 881.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Tomasza Budziszewskiego – przedstawiciela 
Biura Rozwoju Gdańska, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 5 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 881. 
(Opinia nr 43-17/207-88/2016). 
 

PUNKT – 5 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta Gdańska do złożenia wniosku o 
dofinansowanie z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko oraz 
przyjęcia do realizacji przedsięwzięć pod nazwą: „Zagospodarowanie zespołu 
parkowo – rekreacyjnego Jar Wilanowska” – druk nr 886. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.334.2016). 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Temat Jaru Wilanowskiego jest bliski wielu tysiącom mieszkańców, którzy tam 
mieszkają, bo to jest jednak miejsce, mimo różnych starań, stopniowo 
zagospodarowywane. Tam jeszcze sporo jest do zrobienia. Czy ma pan jakieś 
przeczucia co do możliwości zdobycia tego dofinansowania z NFOŚ-iu? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Będziemy do tego konkursu startowali. W tym konkursie są dwie części wydatków. 
Jedna związana z przejściem pod ulicą Wilanowską, czyli połączeniu obu części. 
Ona będzie niekwalifikowana, bo jest częścią niezwiązaną z zielonym aspektem 
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tego projektu, natomiast pozostałe zagospodarowanie, które będzie w tym etapie 
przewidziane ma szansę dostać aplikację o środki. To nie jest duża kwota, 
natomiast szukamy każdej możliwości wsparcia, więc takim bardzo ważnym etapem 
będzie połączenie tych dwóch części, przebicie pod spodem. To co pani radna 
powiedziała też, sukcesywnie w Jarze Wilanowskim dzieją się poszczególne zadania 
budżetu obywatelskiego, środków Rady Dzielnicy, nasze działania, jeszcze 
pierwotnie zbiornik Madalińskiego zagospodarowanie sukcesywnie.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Te tereny zielone mają być zagospodarowane po jednej i po drugiej stronie?  
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
To jest zakres, który jest zrealizowany… nie chciałbym w błąd wprowadzić co jest 
dokładnie. Jest 300 tys. zł zakresu jedynego, który byliśmy w stanie dopisać w 
ujęciu jako zielone. Program jest bogaty dla Jaru Wilanowskiego. Tam są korty 
przewidziane, kolejne obiekty do realizacji. Niestety te z funduszu się nie 
zakwalifikują, a przebicie jest takim ważnym elementem, żeby te dwie części 
połączyć. Dokładnie jaki jest podział tych zielonych części to nie chciałbym w błąd 
wprowadzić. Możemy taką informację oczywiście przysłać do komisji.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Na sesji, żeby pan bardziej szczegółowo opowiedział.  
  
Następnie, z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 886.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 886. 
(Opinia nr 43-17/208-89/2016). 
 

PUNKT – 6 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
przystąpienia do przygotowania i realizacji projektów w ramach 
przedsięwzięcia strategicznego pn. „Rozwój oferty turystyki wodnej w obszarze 
Pętli Żuławskiej i Zatoki Gdańskiej” – druk nr 885. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.333.2016). 
 

Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
przedstawił w imieniu wnioskodawcy projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
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Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
To była nasze decyzja, że idziemy samodzielnie? 
 
Pan Marcin Dawidowski – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie, to były konsultacje z beneficjentami, które prowadził Urząd Marszałkowski 
przez ostatnie miesiące w ramach przygotowań do aplikowania.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały 
zawartego w druku nr 885.  
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Pana Marcina Dawidowskiego – Dyrektora Wydziału 
Programów Rozwojowych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 
5 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 885. 
(Opinia nr 43-17/209-90/2016). 
 

PUNKT – 7 
 

Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Gdańska za III kwartał 2016 r. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Dochody za trzy kwartały bieżącego roku zostały wykonane prawie w 79%. Są to 
przede wszystkim dobrze wykonane dochody bieżące: dochody z PIT-u, CIT-u, i z 
podatku od nieruchomości. Wydatki w wysokości prawie 67%. W związku z tym 
wykonana jest nadwyżka budżetowa na planowaną 30 ml zł wykonana jest prawie 
315 mln zł. Spłacono w tym czasie kredyty w wysokości 68 mln zł na zaplanowane 
94 mln zł.  
Przepraszam, zapomniałam wziąć swojego materiału, który miałam przygotowany. 
Może ten mój materiał, żeby to było dla państwa bardziej czytelne, prześlę. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Myślami już jesteśmy przy budżecie 2017 roku. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Właśnie. Prześlę państwu ogólne informacje dotyczące tego budżetu.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dobrze. Dziękujemy serdecznie. Przyjmujemy do wiadomości sprawozdanie. 
 

PUNKT – 8 
 

 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 899. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.347.2016). 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta powiedziała, że do WPF-u i zmian w 
budżecie będą do państwa rano przesłane autopoprawki. Są one związane z 
wprowadzeniem 4 projektów.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy to będą duże zmiany? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Tak. Będą wprowadzone projekty dotyczące właściwie działań miękkich.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Przeniesiemy opiniowanie projektów na czwartek na 8:40.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
W autopoprawkach będą projekty, które są dofinansowane z Unii Europejskiej. Są 
to projekty dotyczące podniesienia jakości edukacji zawodowej. Są to projekty 
dofinansowywane w 85% z Unii Europejskiej. W pierwszym projekcie bierze udział 9 
szkół kształcących w ramach podniesienia kwalifikacji zawodowych. Jest to Zespół 
Szkół Morskich, Szkoły Okrętowe Conradinum, Łączności, Budownictwa… właściwie 
te wszystkie znane szkoły. Natomiast my jeszcze nie dokonaliśmy pełnego 
sprawdzenia tych projektów dlatego nie wysłaliśmy. Drugi projekt dotyczy 
rozwijania kompetencji w szkołach. Dotyczy takich kompetencji jak informatyka, 
kompetencji naukowo – technicznych, społecznych, uczenia się też języków 
obcych. Ten projekt jest dofinansowany w 85%. Będzie realizowany w okresie 3 lat, 
a biorąc pod uwagę rok 2016 to 4 lat. Dlatego jest autopoprawka w projekcie 
budżetu. Potem jest projekt związany ze szkoleniem uczniów przedsiębiorczych, 
empatycznych. To przede wszystkim podniesienie kompetencji językowych, też 
informatycznych i matematycznych, ale to jest odrębny projekt, też 85% 
dofinansowania. Następny projekt Zdolni z Pomorza. Też rozwijanie szczególnych 
predyspozycji uczniów w zakresie tych nauk ścisłych, informatycznych, fizycznych, 
matematycznych.    
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Z formalnego punktu widzenia nie mamy autopoprawki wniesionej. Dzisiaj 
odstąpimy od opiniowania i przeniesiemy to na komisję na czwartek. Dzisiaj 
omówimy większość.  
 
Następnie pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła 
projekt uchwały. 
 
Przewodniczący podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie 
otworzył dyskusję i zapytał. Mam pytanie dotyczące ZTM-u i wyboru. Czy to 
oznacza, że ZKM będzie jedynym przewoźnikiem autobusowym?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Na terenie miasta Gdańska będzie jedynym przewoźnikiem.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czyli z tych dwóch pozostałych rezygnujemy?  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Nie. Tamci pozostali są nadal, bo są poza granicami  Gdańsk. Ci pozostali 
przewoźnicy to są tereny na podstawie umów, które mamy zawarte z gminami 
ościennymi i to nie są przewoźnicy na terenie miasta Gdańska.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pytanie jeszcze do umowy na 2017 rok. Zwiększenie ilości wozokilometrów w 
autobusach, tramwajach, a zmniejszenie w minibusach. Bardzo znacznie się stawka 
zmieniła. To jest związane z amortyzacją? Z czym to jest związane? W tamtych 
przypadkach jest po 10 gr albo 9 gr zmniejszenia, a tu jest zwiększenie o 1,54 zł. 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Po pierwsze mamy obecnie deflację. Na podstawie umowy powierzenia 
poszczególne elementy są w umowie powierzenia przewidziane w jaki sposób 
potem … bo na początku one są planowane, a potem de facto porównywane z 
faktycznymi i to jest badane też przez niezależnych audytorów, którzy są wybierani 
w drodze przetargu. Do tej pory była deflacja, w związku z tym nie wzrastał 
poziom wynagrodzeń. Na rok 2017 planowana jest inflacja w wysokości 1,3 %. W 
związku z tym musimy podwyższyć na etapie planu wynagrodzenia. Ponadto też 
jest planowane wyższe koszty paliwa związane m. in. też z inflacją oraz koszty 
energii elektrycznej. To są główne powody wzrostu stawki wozokilometra w 
tramwajach, a paliwo w autobusach. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
W autobusach zwykłych jest zmniejszenie o 9 gr, natomiast jeżeli chodzi o 
minibusy to jest zwiększenie aż o 1,54 zł. To dlatego, że we flocie coś było 
wymieniane?    
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Zakupywaliśmy mini busy w tym roku i to są koszty amortyzacji też. Ma pan rację. 
Przy minibusach, bo były zakupywane w tym roku i to też jest amortyzacja. Ich 
okres amortyzacji jest niedługi. W związku z tym jednorazowo są dosyć wysokie. W 
sumie to nie ma aż takiego dużego znaczenia w całym naszym kontrakcie, bo tych 
minibusów nie jest dużo.   
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam o tą termomodernizację zapytać, która jest w ramach ZIT-u. Czy to jest 
tak, że tu już decyzja co do rozdziału tych środków zapadła? Różne głosy słyszymy 
na temat ZIT-u z poziomu centralnego, że może niekoniecznie są dobrze ułożone. 
Czy coś pani Skarbnik wie na ten temat?  
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Takich szczegółów nie znam. Wiem tylko tyle, że mamy przyrzeczone w ZIT-ie, bo 
tu też wyszczególniliśmy wszystkie obiekty. Wiem, że jest tylko zmiana związana z 
rozszerzeniem zakresu tych czterech obiektów Komendy Powiatowej Straży 
Pożarnej. A pozostałe, które znajdują się w naszym WPF-ie nie ma zmiany, dlatego 
przy okazji pokazywania tego podprojektu robimy to dlatego, żeby wykazać, że są 
te środki wyodrębnione.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A propos Bazyliki Mariackiej pani powiedziała, że nie wyłonili wykonawcy. Czy 
jakieś były trudności proceduralne?   
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
W aż takie szczegóły nie wchodziłam, ale podpytam pana Grzegorza Sulikowskiego, 
bo on nadzoruje te sprawy.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Proszę na sesję.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Dobrze. 
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie odstąpienie od opiniowania przedmiotowego projektu uchwały druk nr 
899, jednocześnie informując, że w dniu 24 listopada 2016 r. o godz. 8:40 odbędzie 
się nadzwyczajne posiedzenie Komisji, podczas którego opiniowany projekt 
uchwały druk nr 899. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska poinformowała Komisję, że do 
przedmiotowego projektu uchwały zostanie sporządzona Autopoprawka.  

W związku z powyższym Komisja, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie – 5 glosami za, odstąpiła od opiniowania przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 

PUNKT – 9 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 900. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
24 listopada 2016 r. - BRMG-S.0006.348.2016). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt uchwały.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji podziękował za przedstawienie 
projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję i zapytał: 
Czy z punktu widzenia proceduralnego bez decyzji rady możemy dokapitalizować 
od razu na tej samej sesji?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ta uchwała będzie pierwsza i wtedy nasza idzie druga. To już nie pierwszy raz tak 
robimy. Takie zadania wpadają przypadkowe, że trzeba taki ruch zrobić, żeby 
zdążyć z wykonawstwem i wówczas robimy jako pierwszą uchwałę zmianę budżetu, 
a potem dokapitalizowanie. Czyli najpierw państwo podejmujecie decyzję, że się 
zgadzacie na taką zmianę, a dopiero potem idzie uchwała o dokapitalizowaniu. 
Gdybyście się państwo nie zgodzili na taką zmianę to zdejmuję uchwałę o 
dokapitalizowaniu.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Czy jest autopoprawka do budżetu?  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta 
Autopoprawka będzie. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Jeżeli będą jakieś pytania to możemy dzisiaj to przedyskutować, a taki sam zabieg 
formalny muszę zastosować.  
 
Następnie, z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod 
głosowanie odstąpienie od opiniowania przedmiotowego projektu uchwały druk nr 
900, jednocześnie informując, że w dniu 24 listopada 2016 r. o godz. 8:40 odbędzie 
się nadzwyczajne posiedzenie Komisji, podczas którego opiniowany projekt 
uchwały druk nr 900. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska poinformowała Komisję, że do 
przedmiotowego projektu uchwały zostanie sporządzona Autopoprawka.  

W związku z powyższym Komisja, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie – 5 głosami za, odstąpiła od opiniowania przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 

PUNKT – 10 
 

Projekty innowacyjne podmiotów Gminy Gdańsk – InnoBaltica, Starter. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Wracamy do spraw, które mieliśmy w planie na wniosek radnego Milewskiego, który 
już nie jest członkiem naszej Komisji, ale chętnie posłuchamy mimo wszystko. 
Starter i InnoBaltica.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Już nowe logo ma Starter.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. To się jednak wiąże z procedurą. Jeżeli trzeba było np. zamawiać nowe 
papiery, czy jakieś dokumenty, które są oznakowane to już było zamawiane z 
nowym logo.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Zanim pani się przygotuje to powiem dwa słowa o InnoBaltice.  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Nie przyszedł pan prezes do nas? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie, nie przyszedł pan prezes, bo ja krótko tylko przedstawię, ponieważ spółka jest 
w fazie zmian. Spółka w 2015 roku i 2016 roku zrealizowała projekty, które były jej 
przypisane do współpracy z uczelniami, z Urzędem Marszałkowskim i z Gdynią i 
tylko jeden projekt został do realizacji, do zamknięcia do końca marca 2017 roku. 
Wobec spółki są planowane zmiany tej natury, że spółka na 99% będzie 
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wykorzystana albo przez Urząd Marszałkowski, albo przez uczelnie. Jesteśmy w 
fazie akurat dyskusji wszyscy udziałowcy. Mamy 30% jako Gdańsk, Gdynia i  
Marszałek i resztę mają uczelnie. Po 30% my, a resztę mają uczelnie. W tej chwili 
przymierzamy się do zmiany w ogóle funkcjonowania tego podmiotu, ponieważ on 
zrealizował już swoje zadania. Uczelnie generalnie chciałyby realizować swoje 
zadania już samodzielnie, nie poprzez pośrednictwo tejże spółki i może 
wykorzystają tą spółkę do swoich projektów. Wszystkie 3 uczelnie miały się 
zastanowić nad tym i w czwartek mamy spotkanie, na którym będziemy 
dyskutowali czy rzeczywiście uczelnie ją wykorzystają, czy ewentualnie Urząd 
Marszałkowski do swoich innowacyjnych projektów wykorzysta jej potencjał. Tam 
już tylko 3 osoby są zatrudnione. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Pani dyrektor tu stawiamy kropkę i jak pani będzie gotowa z tymi zmianami to 
wtedy zapraszamy. Dzisiaj skoncentrujemy się na Starterze. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dziękuję. 
 
Pani Lucyna Formela – Kierownik projektów w Gdańskiej Fundacji 
Przedsiębiorczości STARTER 
Podsumowanie tego co robimy i w jakich kierunkach się rozwijamy.  
Zostanie w tym temacie przedstawiona prezentacja, która stanowić będzie 
załącznik nr 5 do protokołu. 
Jednym z trzech kierunków, którymi idziemy to jest edukacja. Jesteśmy 
inkubatorem przedsiębiorczości, jesteśmy operatorem Inkubatora Starter, ale dużą 
część działań skupiamy na edukacji. Zaczynamy od dzieci w wielu przedszkolnym, 
przez dzieci ze szkół podstawowych i ze szkół średnich. Ze studentami to już jest 
etap zakładania działalności, czyli te działania głównie do matury.  
Kilka różnych projektów. Lekcje przedsiębiorczości prowadzone przez nas trzeci 
rok we współpracy z ponad dwudziestoma obecnie szkołami gimnazjalnymi i ponad 
gimnazjalnymi. Współpracujemy z nauczycielami przedsiębiorczości. Szkolimy tych 
nauczycieli tak, żeby oni nie prowadzili lekcji sucho podając wiedzę, ale żeby 
używali narzędzi biznesowych np. Business Model Canvas, na bazie którego 
uczniowie zakładają firmę, przerabiają wszystkie aspekty i w ten sposób 
praktycznie poznają tajniki rządzące się przedsiębiorczością, zakładają firmy, itd.  
Co roku organizujemy, zorganizowaliśmy już 6 edycji, Gdańsk Business Week. To 
jest taki tygodniowy program letni dla młodzieży obóz biznesowy. Przyjeżdżają do 
nas 10 menadżerów ze Stanów Zjednoczonych, młodzież ze Stanów Zjednoczonych, 
pojedyncze osoby i 100 osób młodzieży z Gdańska w wieku 15-19 lat mieszka w 
Technikum Łączności przez tydzień i od rana do nocy pracują w grupach, w 
zespołach i mają przy tym dużo zabawy, ale ten program jest bardzo efektywny.  
Edu Generator to są nasze działania związane właśnie z lekcjami 
przedsiębiorczości. Drugi rok prowadzimy takie co dwa miesiące spotkania 
inspirujące nauczycieli dla wszystkich chętnych nauczycieli. Zapraszamy osoby, 
które robią coś innowacyjnego w edukacji, które stosują jakieś nowe metody, więc 
cyklicznie Edu Generator. 
W ubiegłym tygodniu po raz drugi odbyła się konferencja BeZee o innowacjach w 
edukacji, która skupiła podobnie jak w ubiegłym roku blisko 300 uczestników. To 
jest konferencja organizowana razem z Miastem Gdańsk. 
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In Business to jest, powiedziałabym, najbardziej masowy projekt dla młodzieży i z 
podstawówek, i z gimnazjów i ze szkół średnich. Nauczyciele przychodzą do nas z 
całymi klasami na spotkania z przedsiębiorcami, z różnymi ciekawymi osobami, na 
warsztaty i jak widzicie państwo ok. 1800 osób rocznie z młodzieży pojawia się u 
nas na tych zajęciach.  
Program Startup Factory to jest program, który planujemy i mamy nadzieję, że uda 
nam się go zrealizować w roku przyszłym. To jest taki program, gdzie młodzież ma 
współpracować z przedsiębiorcami na bazie realnych potrzeb, przygotowanych 
programów różnych firm i młodzież pod kierunkiem mentorów będzie w takiej 
wczesnej fazie starała się robić badania, proponować rozwiązania, taka mała grupa 
z mentorem będzie współpracowała przez 3 miesiące. Będą się spotykać 2 razy w 
tygodniu, więc dosyć intensywny, 3-miesięczny program po to, żeby młodzież była 
bardziej przedsiębiorcza, żeby miała większy ogląd na to jak generalnie się 
pracuje, ale też po to, żeby się zapoznali z Gdańskimi firmami, z możliwościami 
jakie one młodzieży oferują.  
Podsumowanie informacji o lekcjach przedsiębiorczości. 
Code Lab to jest też projekt, który planujemy na rok przyszły.  
Do tej pory zrealizowaliśmy dosyć sporo szkoleń dla dzieci i młodzieży z zakresu 
kodowania w różnych językach, w różnych programach. Kończymy projekt 
realizowany z funduszy Googla, które udało nam się w tym roku pozyskać. Tutaj w 
różnych językach kodowania zajęcia weekendowe, dwudniowe, trzydniowe. Były 
też takie, gdzie cztery weekendy z rzędu młodzież się spotykała. Są tam również 
zajęcia ze świadomości istnienia w sieci, z kreowania swojego wizerunku, z 
bezpieczeństwa, zajęcia specjalnie dla dziewczynek, więc cały przekrój. 
W przyszłym roku mamy nadzieję, że będziemy realizować ten projekt Code Lab, 
gdzie będziemy szkolić nauczycieli informatyki szkół ponadgimnazjalnych pod 
kątem zapotrzebowania jakie widzą Gdańskie firmy, pod kątem udoskonalenia, 
dopasowania tego, czego uczy się w szkołach jeśli chodzi o zapotrzebowanie. 
Oprócz pracy z setką osób chcemy też wyłuskać 15 najzdolniejszych uczniów, z 
którymi będziemy współpracować. Nawet nie tyle my osobiście co firmy, z którymi 
współpracujemy i ich pracownicy.  
Bardzo mocno rozwijamy wszelkie działania na rzecz startup-ów. Nie tylko 
oferujemy w Inkubatorze przestrzeń, mamy swój własny program akceleracyjny dla 
startup-ów technologicznych. Organizujemy bardzo dużo eventów i rozpoczęliśmy 
też realizację projektu broker eksportowy wespół z sześcioma innymi 
organizacjami, które umożliwiają naszym firmom wejście na inne rynki.  
Rozwój przestrzeni. Nie tylko jesteśmy w Starterze na Lęborskiej, ale drugi rok już 
posiadamy tzw. Clipster czyli to jest taki pre inkubator dla wszelkich osób, które 
mają jakiś pomysł biznesowy, wynajmują sobie normalnie, za pieniądze na terenie 
Clipstera, czyli w Garnizonie taki mikro apartamencik. Mają tam też przestrzeń do 
wspólnego spotykania się i pracy. W ramach opłaty za ten mikro apartament mają 
też zapewnionych mentorów, którzy spotykają się z nimi, pracują z nimi, rozwijają 
te swoje pomysły biznesowe. Z tego Clipstera już wyszło kilka firm. Chociaż 
zamierzeniem nie jest, że oni muszą tą firmę założyć, ale generalnie, żeby 
stymulować, żeby oni weryfikowali swoje pomysły. Clipster bardzo dobrze działa. 
Tam jest 16 mikro apartamentów i one są w ponad 90% średnio cały czas 
zapełnione.  
Hub kreatywny na Reducie Wyskok na Dolnym Mieście. W tym roku przejęliśmy 
drugi budynek. Być może kiedyś będzie trzeci, więc tam staramy się, żeby ta 
lokalizacja była zapełniona firmami kreatywnymi i będziemy starali się coraz 
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więcej działań dla tych firm tam realizować, żeby ożywić Dolne Miasto, żeby to był 
element ożywienia Dolnego Miasta. 
I rzecz zupełnie nowa Inkubator Morski w budynku Kogi. Do tej pory w ogóle nie 
zajmowaliśmy się branżą morską, logistyczną, natomiast chcemy rozpocząć. Już 
pierwsze działania są poczynione. Mamy otrzymać w Kodze 250 metrów. To mają 
być takie malutkie biura 10 metrowe, plus kilka miejsc co-workingowych, gdzie 
firmy z branży logistycznej i morskiej, pewnie to też będą głównie firmy IT, które 
będą oferować klientom rozwiązania dla tych branż, będą mogły się tam rozwijać. 
Dla nich oczywiście będzie trzeba stworzyć odpowiednie eventy, odpowiednio 
stymulować je, żeby ten Inkubator był rzeczywiście wartością dodaną. Mamy 
nadzieję, że rozpoczniemy, taki jest plan, pod koniec I kwartału. Załóżmy w 
marcu.  
Trochę danych z badań, które przeprowadziliśmy wśród naszych firm. 500 firm 
skorzystało z naszego wsparcia w ostatnim roku.  
Mamy sporo, około 30 najemców komercyjnych. Często są to duże firmy. Zajętość 
97%. Bardzo wysoko rzeczywiście. Staramy się być jak najbardziej elastyczni, 
dzielić przestrzenie jeśli tego wymagają najemcy.      
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ile powierzchni państwo macie w metrach? 
 
Pani Lucyna Formela – Kierownik projektów w Gdańskiej Fundacji 
Przedsiębiorczości STARTER 
Mamy około 10 000 m² wszystkiego łącznie z naszą. Łącznie z salami 
konferencyjnymi. Więc 97%, ale ten procent nam troszeczkę w przyszłym roku 
podejrzewamy, że spadnie, dlatego, że kilka dużych najemców komercyjnych się 
wyprowadza. Akurat tak się skumuluje, ale niemniej jednak jest to dużo.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Dlaczego wychodzą od was?  
 
Pani Lucyna Formela – Kierownik projektów w Gdańskiej Fundacji 
Przedsiębiorczości STARTER 
Dlatego, że się zbyt rozrastają, że nie jesteśmy w stanie dać im tak wielkich 
przestrzeni.  
10 z naszych najemców komercyjnych to są startupy, które u nas zaczynały, więc 
widzimy, że też jest sporo firm, że jeśli mogą, to u nas zostają. Wtedy zostają na 
warunkach komercyjnych. Model jest taki, że w pierwszym roku płacą najmniej, w 
drugim więcej, w trzecim jeszcze trochę więcej, ale wciąż mniej niż komercyjni, a 
od czwartego roku istnienia wchodzą na komercyjne powierzchnie.  
Tu akurat przykład jednego z naszych startupów, który ostatnio otrzymał 14 mln 
dofinansowania i to akurat był nasz pierwszy podmiot, któremu wynajęliśmy 
powierzchnię. Podmiot się rozwija, młodzi studenci. Teraz super działają.  
Jedna z naszych firm z akceleracji jest teraz w Stanach Zjednoczonych w Silicon 
Valley. Znaleźli inwestora. Także mamy się też czym pochwalić.  
Hub Morski planowany. Przystępujemy do tego projektu razem z InvestGDA i z 
Portem Gdańskim, ponieważ nie znamy, nie mamy do tej pory większej wiedzy na 
temat tej branży morskiej, logistycznej to chcielibyśmy w przyszłym roku 
aplikować o środki z Programu Region Morza Bałtyckiego i nawiązać kontakt z 
kluczowymi graczami w tym zakresie, żeby zdobyć partnerów, żeby nauczyć się i 



23 
 

zobaczyć jak oni robią, żeby nawiązać kontakty i żeby móc jak najlepiej rozwiązać 
ten Inkubator Morski.  
Biznes na Start to jest taki projekt, który realizowaliśmy od pierwszego roku 
istnienia. Obecnie przechodzi kolejne takie przeobrażenie. Chcemy od przyszłego 
roku, taki jest plan, włączyć tam działania dla imigrantów, żeby oni łatwiej 
wtapiali się, żeby ułatwić im zakładanie działalności. 
Akceleracja i globalizacja. Pomorski broker eksportowy. Liderem tutaj jest Agencja 
Rozwoju Pomorza wspólnie z PPNT, Stowarzyszeniem Wspólna Przedsiębiorczość. 
Tam jest sześciu partnerów. Z InvestGda również. My w tym projekcie jesteśmy 
odpowiedzialni za misje gospodarcze. Mniej więcej raz w roku będziemy od 
przyszłego roku organizować jedną misję gospodarczą. Oprócz misji w projekcie 
jest również udział w targach. Akurat za to wydarzenie jest odpowiedzialny 
Gdyński Park Naukowo – Technologiczny. Są szkolenia dla przedsiębiorców, 
seminaria pomagające im przygotować się im do wejścia na obce rynki. Projekt 
sześcioletni aż do roku 2022.  
Dalej cała masa różnych wydarzeń. Robimy startup Zone. Taka strefa dla startupów 
przy konferencji InfoShare. W tym roku tam było 5000 uczestników. Mieliśmy 
konkurs dla najlepszych Strtup-ów z Europy, ale nie tylko, bo były startup-y z 
Izraela. Około 100 takich startup-ów się zgłosiło do tego konkursu. Wchodzimy co 
roku w takie przedsiębiorcze wydarzenia organizowane globalnie, na skalę 
europejską, m. in. Tydzień Przedsiębiorczości, który właśnie się skończył, Code 
Week w październiku. Dwukrotnie organizowaliśmy konferencję Analytics Conf z 
Microsoftem, wspieramy działania Koduj dla Polski. Byliśmy organizatorem 
krajowego finału Central European Startup Awards. Bez przerwy coś się dzieje. Co 
miesiąc organizujemy Creative Morning dla przedsiębiorców. Otwarte spotkania, 
gdzie zapraszamy ciekawe osoby. Organizowaliśmy Preparation Hub czyli takie 
przygotowanie firm, które wchodziły w akcelerację kosmiczną w tym opracowaniu 
przez Strefę.  
Kilka faktów o Infoshare i o organizowanej przy tej konferencji Startup Zone.  
To jest nowe zadanie Gala Przedsiębiorczości zlecona nam przez Prezydenta Miasta 
Gdańska, podczas której będzie 7 nominacji w kategoriach młodzież, seniorzy, 
emigranci, przedsiębiorczość społeczna, edukacja, marka gdańska, firma 
odpowiedzialna społecznie. Przygotowujemy to wydarzenie i po raz pierwszy ono 
się odbędzie 9 lutego. 
Jeszcze kilka wydarzeń: warsztaty z kodowania na przykład. 
Wyzwania: poszukujemy środków na realizację tych zadań, bo musimy je pozyskać, 
musimy pozyskać wkłady własne. Nie ma tutaj jakichś źródeł zewnętrznych 
finansujących, więc co roku zmagamy się z budżetem, ale jakoś dajemy radę. 
Dziękuję bardzo.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
To zmaganie się z budżetem nie polega tylko na tym, żeby się zmagać, bo wy 
poszukujecie środki i je znajdujecie, bo to są środki wspierające czy poprzez 
sponsorów, czy środki unijne, czy z innych instytucji wspomagających działalność 
dla przedsiębiorców.  
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Pani Lucyna Formela – Kierownik projektów w Gdańskiej Fundacji 
Przedsiębiorczości STARTER 
Tak. Ze środkami unijnymi jest coraz gorzej, bo coraz większy wkład własny, coraz 
mniejsze finansowanie personelu. Idzie to w tym kierunku, więc mamy tą dziurę, 
którą staramy się jakoś łatać. Wiem, że zarząd intensywnie od dwóch czy trzech 
tygodni przygotowuje plan na kolejny rok, ale rozwijamy się cały czas.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Mam takie pytanie, może dość nietypowe. Mamy inną fundację, Fundację Gdańską. 
Ona ma taki program edukacji morskiej. To polega na tym, że uczniowie 
gimnazjów, jeżeli dobrze pamiętam, mają okazję skorzystać z tych 
wynajmowanych jednostek i przepłynąć się, poznać kwestie żeglarskie, itd. Nie 
ukrywam, że myśląc o państwa podmiocie tak mi się trochę marzy, żebyśmy zrobili 
taki bardziej powszechny projekt nie obejmujący kilkaset czy kilkadziesiąt osób, 
tylko powszechny dla całego rocznika gdańskiej edukacji, który by dał możliwość 
uczniom gdańskich szkół, nie wiem czy szkoły podstawowe, czy gimnazja, to już 
kwestia doboru, ale takiej praktycznej nauki czy kodowania czy programowania, 
czegoś takiego. Coś co by spowodowało, że powszechnie dany rocznik w danej 
szkole miałby możliwość przejścia podstawowego szkolenia związanego z 
programowaniem. 
 
Pani Lucyna Formela – Kierownik projektów w Gdańskiej Fundacji 
Przedsiębiorczości STARTER 
Nawiązał pan do Fundacji Gdańskiej, żeby wprowadzić analogię? 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Tak. Pytanie, czy na takiego typu zadanie jest możliwość pozyskania środków 
zewnętrznych? Czy to musiałoby być kwestia zaprojektowania czegoś tak, że ze 
środkami edukacji gdańskiej? Czy ze środkami budżetowymi? Czy to jest w ogóle 
projekt, który jest możliwy? Wiem, że są już kraje, które de facto do podstawy 
nauczania wprowadzają kwestie kodowania, programowania.    
 
Pani Lucyna Formela – Kierownik projektów w Gdańskiej Fundacji 
Przedsiębiorczości STARTER 
Tak, chociażby Estonia, która bardzo dobrze stoi w tym zakresie. Myśmy się starali 
obserwować idąc w naszych działaniach edukacyjnych właśnie inne kraje. 
Liczyliśmy bardzo na ten program RPO edukacyjny i tam jakieś zajęcia z kodowania 
będą, ale tylko w wybranych szkołach, więc to nie będzie zupełnie masowe. Też 
nie wiedzieliśmy, ponieważ rząd przygotowywał się do wprowadzenia kodowania 
obowiązkowo w Polsce i pilotaż ma ruszyć w kolejnym roku szkolnym i też nie 
wiemy na ile rzeczywiście ruszy i czy to się stanie faktem już bez naszego udziału, 
jeśli będzie to obowiązkowe. Ostatnio nie słyszałam nic więcej na ten temat, ale 
przez kilka lat były prowadzone takie działania i pilotaż miał ruszyć w przyszłym 
roku szkolnym.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Jeżeli to rzeczywiście jest w jakiś sposób nie będzie to wprowadzane jako pilotaż 
czy kwestia powszechna to warto by było pomyśleć o tym, czy Gdańsk nie byłby 
takim pionierem, ale mówię o takim programie, który byłby naprawdę powszechny 
np. dla danego rocznika szkolnego czy tego typu zasada dla wybranej grupy. 
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Pani Lucyna Formela – Kierownik projektów w Gdańskiej Fundacji 
Przedsiębiorczości STARTER 
To jest kwestia środków, bo poza RPO, które już na edukację spore środki poszły i 
tam to jest tylko częściowo. Nie wiem skąd, jak, ale na pewno jest to kwestia 
środków. Na pewno bardzo wymagałoby przeszkolenie nauczycieli. Też taki wniosek 
z naszych lekcji przedsiębiorczości, gdzie myśmy zakładali, że wszyscy nauczyciele, 
wszystkie szkoły w trzecim roku istnienia programu włączą się do tego programu. 
Okazało się, że taka masówka i de facto zmuszanie nauczyciela, że ty musisz 
realizować teraz ten projekt, widzieliśmy, że niektórzy nauczyciele po prostu 
rękoma i nogami się bronili i nie każdy chciał to robić, więc tak na początku 
mówiliśmy, że w trzecim roku wszystkie szkoły, ale potem stwierdziliśmy, że nie, 
tylko ci, którzy chcą i rzeczywiście radzą sobie świetnie, co poniektórzy, ale też 
widzimy taką weryfikację. Myśmy tam od początku bardzo mocny nacisk kładli na 
gamifikację, a teraz widzimy, że niektórzy nauczyciele nie czują się dobrze w tej 
metodzie, więc stwierdziliśmy, że nie będziemy narzucać jedynie słusznych metod, 
więc teraz nauczyciele częściowo gamifikują, ale inni po prostu wykorzystują te 
narzędzia bez użycia elementu gamifikacji, zbierania punktów przez uczniów, 
takiej zabawy motywującej. I to się sprawdza naprawdę fajnie, ale pamiętam 
szkolenie dla nauczycieli, że ja rozmawiałam osobiście z jakąś dyrektorką, która 
powiedziała, niech przyjdzie, żeby się nie nudziła, i ta pani przyszła, po dwóch 
godzinach uciekła, bo kazali mi przyjść, a ma coś innego, więc jakby takie 
zmuszanie … wydaje mi się, że byłoby lepiej, gdyby nauczyciele wiedzieli, że mają 
dostęp i gdyby chętnie mogli przyjść. Widzimy też wśród nauczycieli, że sporo 
wciąż ma takie spore zaległości informatyczne. Nie wiedzą, nie za bardzo 
korzystają z maila. Często dzieci pozakładały, ale nie używają tego jako narzędzia. 
Wchodzą na lekcje przedsiębiorczości, tam jest platforma, oni muszą i widzimy, że 
bardzo wielu z nich się podszkala, ale jest to problem i teraz uczenie kodowania 
wymagałoby sporych nakładów najpierw pracy z nauczycielami, ale jak najbardziej 
na pewno jest to do zrobienia, bo jest cała masa nauczycieli, którzy bardzo chętnie 
wchodzą w takie działania.     
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Wszystko się zawsze rozbija o pieniądze.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Zobaczymy czy będzie jakiś rządowy program, a jak nie to wrócimy do tematu, 
może nam się uda w jakiś sposób coś pomyśleć. Może nie masowo, ale rzeczywiście 
z chętnymi, może jakiś pilotaż, albo coś w tym stylu. Natomiast wiem, że to jest 
generalnie rzecz, która powinna być.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Jeżeli idą w ten inkubator morski to warto tutaj może nawiązać współpracę z 
Gdańską Fundacją. Zobaczyć co oni robią, żeby raz się nie powielać, a dwa, żeby 
uzupełniać.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dobrze. Dziękuję. Czy są jakieś inne pytania?  
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ile lat już fundacja istnieje?  
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Pani Lucyna Formela – Kierownik projektów w Gdańskiej Fundacji 
Przedsiębiorczości STARTER 
Od 2005 roku czyli 11 lat. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Dziękujemy serdecznie. Dziękujemy za prezentację. Widzimy się w czwartek o 
8:40.  
 

PUNKT – 11 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Wobec braku spraw związanych z tym punktem Przewodniczący zamknął 
posiedzenie Komisji. 
 
Koniec -  godz.17:50. 
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METODA AHP – ISTOTNOŚĆ KRYTERIÓW

Analiza układu drogowego i tramwajowego 
– aktualizacja SPT 2015

Założenia
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